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ÚJÉV- SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA       B év                                                    1-3 oldal 
               
Olv.: Szám 6,22-27 – Gal 4,4-7 – Lk 2,16-21 
A főparancs 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése 
 
Szeretettel köszöntöm a Testvéreket az új esztendő első óráiban. Kezdjük el ezt az évet egy 
szent elhatározással: Szeressük jobban az Istent és benne egymást, és nagyobb bizalommal 
helyezzük magunkat a Szűz Anya oltalmába. Ez jó kezdés. Az egész esztendő így 
értelmesebb, életünk meg gazdagabb lehet ez által. Őszinte bűnbánattal kezdjük el ezt az új 
esztendőt. 
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Ki tudja mit hoz a jövő? Csak az Isten tudja, mi következik. Milyen esztendő lesz ez az idei 
és az elkövetkező? Mi emberek ilyenkor évkezdéskor sokat foglalkozunk ezzel a 
gondolattal. Mit hoz a jövő? Mit várhatunk az elkövetkező esztendőtől? Ez a kérdezősködés  
és aggodalmaskodás azt fejezi ki, hogy nem lehetünk nagyon magabiztosak. 
 
Isten ugyan kezünkbe adta a világot, de sok minden történhet úgy, ahogy mi azt nem 
tervezzük, nem várjuk, vagy ahogy nem szeretnénk. Kiszolgáltatottjai vagyunk a természet 
erőinek, függetlenül attól, hogy kutatásaink révén egyre többet megismerünk, megsejtünk a 
föld titkaiból. Azt sem tudjuk, mit hoznak a változások. Mit hoznak a politikai, gazdasági 
változások. Kiszolgáltatottjai vagyunk egymásnak is. Nem vagyunk magányosak, 
emberekkel élünk együtt. Emberi közösségben élünk és nem vagyunk egyformák. 
Mindegyikünknek más és más az adottsága, mégis együtt kell élnünk. Nagy feladat, hogy 
miképpen valósítható ez meg.  
 
Az ember legfőképpen önmagával nincs tisztában. Igyekezzen az ember minél jobban 
megismerni önmagát, az adottságait, lehetőségeit és ennek megfelelően emberhez méltó 
életet élni. Csakhogy van egy nagyon nagy baj.  
 
 Jobban szeretjük magunkat mindennél és mindenkinél. 
 Jobban szeretjük magunkat az Istennél. 
 Jobban szeretjük magunkat a másik embernél. 
 
Minden gondunk és bajunk ebből származik. Mit hoz a jövő, az alapvetően ezen múlik.  
 
 Mire jut az ember önmagával? 
 Milyen a kapcsolata Istennel és Istenben a másik emberrel?  
 
Mi emberek, amikor az életünkről gondolkodunk, akkor a sikereket emlegetjük. Az ünnepek 
alkalmából sok üdvözlőlapot kaptam. Bizonyos változások vannak. A kellemes szó egyre 
inkább kiszorul és  áldott ünnepeket kívánnak az emberek.  
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Az új évvel kapcsolatosan szinte minden egyes üdvözlőlapon ez olvasható: Sikerekben 
gazdag új évet kívánok. Mit jelentenek a sikerek? Mire gondolunk, mikor ezt kívánjuk? Mit 
tartunk sikernek? 
 
Testvérek! 
Gondoljunk sokkal inkább arra, hogy sikerüljön az életünk!  Mit jelentenek számunkra ezek 
a szavak?  
 
 A mi életünk akkor sikerülhet,   
 akkor emberhez méltó, olyan amilyennek az Isten elgondolta,  
 amire az Isten gondolt velünk kapcsolatosan, 
  ha jobban tartozunk az Istenhez, 
  ha jobban az Isten elvárásai határozzák meg  
  a gondolatainkat és a cselekedeteinket.  
 
Igen nagy szükségünk van nekünk embereknek arra, hogy fölismerjük, mit jelent a mi 
életünkben Jézus Krisztus Édesanyjának, a Szűz Anyának a szerepe. Mit jelent a számunkra 
az, hogy a Szűz Anya oltalmába ajánljuk az életünket? Mennyire érkezik el hozzánk őseink 
gondolata: Mária által Jézushoz. 
 
Ezen a mai reggelen gondoljuk végig: 
 mit jelent az Isten- szeretetünk és  
 mit jelent az, hogy a Szűz Anya az oltalmazónk.  
  Nekünk, magyarok számára ennek különös üzenete is van. 
 
Testvérek! 
Hallottuk az olvasmányt, Áron fiai Izrael népe felé fontos üzenetet tolmácsoltak: az Isten 
áldását. Áldjon meg téged az Úr, fordítsa feléd az arcát és adjon neked üdvösséget. Ez az 
áldás azt jelenti: 

Isten előbb szeretett minket! Ez a mi életünk titka! 
 
Amikor egymásnak jót kívánunk, amikor Isten áldását kérjük egymás számára, akkor 
gondoljunk arra, amit a Biblia így fejez ki: Isten mindegyikünket megelőzően szeret. Amikor 
így fordulunk egymás felé és Istennek ezt a szeretetét magunkévá tesszük, akkor ez tovább 
megy az emberek felé.  
 

Ez az irány! Nem az elvárás a másik embertől, 
hanem a minket előbb szerető Isten 

szeretetének  felkínálása minden egyes embernek. 
 
Az emberi élet egy hosszú út. Ezzel a mai reggellel egy új szakasza kezdődik. Ezen az úton 
Valaki kísér bennünket. Van Valaki, akire mindig számíthatunk, mert oltalmazó szeretettel 
fordul felénk: ez a Szűz Anya. Mennyire értjük és akarjuk érteni a Szűz Anya hivatását? 
“Ime az Úr szolgáló Leánya, legyen nekem a Te szavaid szerint.” Mária nem alkudozik. 
Máriának nincsenek különböző feltételei. Magától értetődő Mária szolgálata.  
 
Ahhoz, hogy a mi életünk sikerüljön, hogy emberhez méltó életet éljünk, ezzel a mondattal 
forduljunk mi is  a Szűz Anya felé, aki az Úr szolgáló Leánya, aki a mi Anyánk, aki nekünk 
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is azt akarja elmondani, amit először mondott a kánai menyegzőn: Tegyétek, amit Jézus 
mond! A Bibliában kevés feljegyzés van a Szűz Anyával kapcsolatosan, ezt nem véletlenül 
jegyezték fel. Nekünk is ezt üzeni. Az Ő oltalmazó szeretet ebben kézzelfogható. 
 
Kedves Testvérek! 
Mit hoz a jövő, egyikünk sem tudja. Nekünk embereknek fogódzópontokra, kapaszkodókra 
van szükségünk. A világ változásai, történései egyre jobban meggyőznek bennünket arról, 
hogy az Isten felé forduljunk. Ebben az új esztendőben mindennél fontosabb, hogy 
szeressük az Istent, mert ő előbb szeretett minket. Ebben a szeretetben megújul a föld. Ha 
ezt az isteni szeretetet mi elfogadjuk, akkor általunk, a mi jó cselekedeteink által nagyon sok 
ember élete megújulhat.  
 
Magunk mellett tudhatjuk a Szűz Anyát. Higgyünk az Ő közbenjárásában és oltalmazó 
jóságában. A Szűz Anyának könnyebb elhinni, mint másnak, hogy mindennél fontosabb 
arra figyelni, mit mond az Isten. Isten azt mondja, hogy ne magunknak éljünk, hanem 
egymás életét segítsük, egymásnak szolgáljunk. Ha ezekkel a gondolatokkal megbékélünk, 
ezeket a gondolatokat beengedjük az életünkbe, akkor ez a mostani esztendő jobb lesz, mint 
az elmúlt esztendő volt. A világ történéseivel kevesebbet törődjünk. Fontosabb legyen az, 
ami az Isten szándéka.  
 
 
 

+  A M E N  +   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


